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contactpersoon: Kirsten Janssens, diensthoofd, 037783391, kirsten.janssens@sint-niklaas.be 
 
 
plaats datum 
Reynaertzaal 27-11-2023, 20u 
 
aanwezig 
W. De Mont, voorzitter 
 
I. Amar, A. Charlier, M. Cornelis, F. De Bock, M.C. De Coster, R. De Meerleer, M. De Pelsmaeker, P. D'Hondt, V. Meert, K. 
Tavernier, J. Triest, P. Van Haegenbergh, K. Van Landeghem, L. Verbeke 
 
F. Baeyens, schepen van cultuur 
K. Janssens, secretaris, diensthoofd bib 
 
 
verontschuldigd 
L. Bats ondervoorzitter, J. Hessels, K. Milik, M. Piessens, G. Schelfaut, M. Van Raemdonck, D. Vergult, G. Verhelst, J. 
Verhofstadt, 
S. Stas, teamhoofd bib 
 
 
afwezig 
J. De Cauwer, E. Dhaen, F. Van Puymbroeck, M. Vrancken 
 
agenda 
1. Opmerkingen en goedkeuring vorig verslag 
2. Terugkoppeling meerjarenplanning 
3. Bibwerking 
4. Publiekswerking 
5. Varia 
6. Bespreking voorstel tekst memorandum 
 
 
Voorstelling nieuw commissielid L. Verbeke in opvolging van J. Van Goethem. Zij is 
dochter van een bibliothecaris en zus van oud bibcollege Lieven Verbeke, die 
filiaalverantwoordelijke was in Truweel. Ze is een trouw lid van de bib en volgt het 
biblitheekwezen al heel lang. 
 
1. Opmerkingen en goedkeuring vorig verslag 
R. De Meerleer merkt op dat de vraag van verenigingen om betrokken te worden bij 
Archipel niet werd opgenomen in het verslag. Dit zal aangepast worden. 
Het verslag wordt goedgekeurd. 
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2. Terugkoppeling meerjarenplanning 
Schepen Baeyens geeft toelichting bij dit agendapunt. In september werden vragen voor 
wijzigingen en bijsturingen betreffende de meerjarenplanning besproken binnen het college. 
Waar liggen nog noden, vragen of kunnen/moeten budgetten verschoven worden. Net als 
voorheen is de volgorde om te informeren soms niet evident. Terugkoppeling over de 
meerjarenbegroting moet namelijk nog aan de gemeenteraad worden voorgelegd. Er is geen 
commissie meer vandaar dat schepen hier al toelichting geeft. 
Volgende zaken werden vanuit de bib voorgelegd: 

- N.a.v. sterk stijgende prijs van papier en dus ook boeken (voor sommige collecties gaat 
het over een prijsstijging van +25%) alsook de inflatie en stijging van de digitale 
abonnementen, vraagt de bib een aanpassing van het collectiebudget. Dit werd 
verschillende jaren niet aangepast aan de stijgende prijzen. Het team is hier steeds heel 
creatief mee omgesprongen maar stond voor voldongen feiten dat ze de collectienoden 
voor een bib van een centrumstad niet meer ging kunnen waarmaken. Om in de 
toekomst een kwalitatieve collectie te kunnen aanbieden vraagt de bib het 
collectiebudget vanaf 2024 te verhogen met 33.200€ tot een bedrag van 325.000€. 

- Omdat het project Hendrik momenteel geen verdere doorloop heeft en we nog 
verschillende jaren verder moeten in dit gebouw, heeft het bibteam een oplijsting 
gemaakt van de belangrijkste, dwingende noden. Van de lange lijst is behouden de 
opfrissing van de zalen en themahoek. Hiervoor werd een extra budget van 65.000€ 
gevraagd bij onderhoud gebouwen. Schepen geeft mee dat er geen discussie is dat deze 
werken nodig zijn maar het budget is beperkt waardoor er 50.000€ werd toegezegd. 
Commissielid R. De Meerleer vraagt of er enig idee is voor een nieuwe bib in de 
volgende bestuursperiode. Deze vraag kan nu niet beantwoord worden. 

- Met de overstap naar een regiobib en het daaruit voorvloeiende nieuwe dienstreglement 
worden ook de tarieven aangepast. Deze zijn voor Sint-Niklaas allen lager wat wil 
zeggen dat ook de te verwachten inkomsten flink gaan dalen. Hiervoor is een 
aanpassing van de ontvangsten gevraagd van –20.000€. Voor schepen Baeyens is dit 
project zeker deze prijs waard. 
Commissielid I. Amar geeft mee dat zelfs met de aangepaste tarieven het boetetarief 
hoog is voor jonge gezinnen. 

- Commissielid R. De Meerleer vraagt nu Vlaanderen IBL niet meer subsidieert, of 
de bib deze dienst blijft aanbieden. De bib ontvangt hiervoor inderdaad geen 
subsidie meer voor maar blijft de dienst aanbieden. 

 
3. Bibwerking 

a. Personeel: 
- Het examen voor administratief medewerker binnen de cluster Cultuur en Vrije tijd is 

lopende en zal voor kerst nog afgerond zijn. In de bib zijn er momenteel geen vacante 
plekken, maar deze werfreserve is ook bruikbaar voor tijdelijke vervangingen. 

- Binnen team activiteiten is een nieuwe, vaste collega gestart die o.a. mee aan de 
Voorleestoer zal werken. 

- Er zijn nog enkele langdurig afwezigen, dit om allerlei redenen: ziekte, buitenlandse 
stage, bevallingsverlof… Hoe dan ook heeft dit impact op de werking van het team 
omdat nieuwe en tijdelijke collega’s de nodige opleidingstijd nodig hebben en vragen.  
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- We tellen momenteel 34,5 VTE. 
b. Bijwerking 

- Werken filialen: 
▪ Belsele: 

Het bibfiliaal is één week gesloten geweest voor de verhuis naar de Kouter en 
het leegmaken van de bib. Het bibteam heeft hier straf werk geleverd: op 3 
dagen werden de 15.000 boeken ingepakt, rekken afgebroken en opnieuw 
opgesteld, en de boeken terug op de plank gezet. Het filiaal is sinds 13/11 
weer open, op de tijdelijke locatie op de cultuursite aan de Kouter, aan 
muziekcentrum ’t Ey. Het is een gezellige, aangename ruimte waar het gelukt is 
om de hele collectie op te stellen. 
De werken zijn gestart op 20/11 en kennen na één week al een reeks 
hindernissen en onverwachte zaken in de ondergrond (kapotte leidingen, dikker 
beton, ongekende kruipkelder, put vol schuim…). De werken zullen zeker langer 
duren dan de 45 dagen. Waarschijnlijk is verhuis voor 1/04 niet meer mogelijk 
De diensten van het deelgemeentehuis gaan waarschijnlijk uitwijken naar een 
andere locatie. De hinder van de werken is namelijk te groot. 

▪ Sinaai: 
De werken zijn toegewezen aan een aannemer, maar er is nog geen overleg 
geweest om de startdatum van de werken vast te leggen. De technische 
diensten plannen om te starten in februari/maart, voor de bib is het beter na de 
werken in Belsele omdat we de tijdelijke rekken dan kunnen gebruiken. 
Ook tijdens deze werken in Sinaai zoekt de bib een tijdelijke locatie. Dit zal 
hoogstwaarschijnlijk het gemeentehuis van Sinaai worden. De locatie beschikt 
over alle faciliteiten, is wel iets kleiner dan het huidige bibfiliaal, waardoor niet 
de volledige collectie opgesteld kan worden. 

- Hoofdbib 
▪ De opfrissingswerken voor de hoofdbib is besproken met de technische diensten, 

maar de timing ligt nog niet vast. Tijdig inplannen is hierbij, zeker voor de zalen, 
heel belangrijk. Hiervoor is nog geen concrete datum maar ziet er naar uit dat dit 
pas najaar 2024 zal worden. Deze werken zijn en blijven opfrissingswerken. 
Structurele ongemakken blijven. Zo zijn de publiekstoiletten heel regelmatig 
verstopt en zijn er bij bepaalde slagregens lekken in gebouw ingevolge de 
verouderde betonvoegen. 

▪ Met de verplaatste markten, alsook de intrede van de Sint en andere activiteiten 
die verhuizen naar het Heymanplein o.a. door de werken aan de Grote Markt, is 
er in de bib enige bezorgdheid naar bereikbaarheid en toegankelijkheid. Niet 
enkel de parking is dan afgesloten maar ook de rijbaan. Dit is reeds aangekaart 
bij dienst evenementen, die trachten hier de nodige aandacht aan te besteden.  
Commissielid K. Tavernier geeft mee dat je ook als externe huurder dit vaak niet 
kan weten op het moment dat je een zaal boekt. 

- Regiobib stavaza 
▪ De naam van de regiobib is beslist op de stuurgroep van Cultuurtuin Waas van 

25/10 en is Biblio WAAS geworden, dit met een logo van Cultuurtuin Waas. 
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▪ De goedkeuring van het eengemaakte dienstreglementen zit in de laatste rechte 
lijn. Idem voor het promomateriaal en communicatie naar de leners toe. Ook de 
financiële diensten van de verschillende gemeenten hebben deze week nog 
overleg om alle bezorgdheden hieromtrent weg te werken. 

▪ De testomgeving ontvangen de bibliotheken pas midden december, wat maakt 
dat de opleidingen pas na de kerstvakantie gegeven kunnen worden. 

▪ Maandag 15 en dinsdag 16 januari sluiten alle Wase bibliotheken omwille van de 
omschakeling en zal het bibsysteem en catalogus niet bruikbaar zijn. 

▪ De voorzitter M. De Mont vraagt of de regiobib minder bibleden zal tellen omdat 
men nu zowel lid is in bv. Beveren als in Sint-Niklaas. De bibliothecaris geeft 
mee dat er waarschijnlijk op een andere manier geteld zal worden maar dat er 
momenteel nog geen zicht op is. Tevens stelt de voorzitter de vraag of leden die 
gebruikmaken van een bibkaart en dus niet van een e-ID om materialen te 
ontlenen deze kaart moeten inwisselen. Dit is niet het geval, bibkaarten hebben 
een unieke nummer omdat dit reeds bruikbaar moet zijn binnen het eengemaakt 
bibliotheeksysteem. 

▪ Er wordt gevraagd of er in de toekomst nog meer synergie mogelijk is tussen de 
Wase bibliotheken, wat zeker zo is. Commissielid R. De Meerleer vraagt of de 
Wase regiobib uniek is. Dit is ze niet. Dijk 92, met o.a. Dendermonde, Route 42, 
met o.a. Zottegem, alsook alle Brusselse bibliotheken zijn reeds 
regiobibliotheken. Er zijn nog verschillende regio’s in volle voorbereiding voor 
een overstap. 

- Andere: 
▪ Het stadsbrede jaarthema voor 2024 is sport. De drie richtinggevende accenten 

binnen het thema zijn: Sport verbindt/ Sport ontwikkelt/ Sport is emotie. Aan de 
dienst communicatie wordt het mandaat geven om een campagne uit te werken 
en een slagzin en vormentaal voor het themajaar uit te werken. 
Het jaarthema voor 2025 ligt nog niet vast. 

▪ Actieplan Iedereen mee. Samen met de dienst welzijn heeft de bib een traject 
gelopen rond Iedereen mee. Dit resulteert in een actieplan met verschillende 
acties op korte en lange termijn. Het was voor de bibwerkgroep een fijne en 
constructieve ervaring die resulteerde in bruikbaar materiaal (een actieplan) 
alsook in het besef dat de bib al heel veel doet naar de brede bevolking. Het 
actieplan werd voorgelegd aan het college en zal verder door het team 
opgevolgd worden. Dienst welzijn voorziet nog twee opvolgmomenten en 
ondersteuning waar nodig. 
Commissielid P. Van Haegenbergh geeft mee dat jeugdhuis De Gemeenschap een 
projectsubsidie heeft ontvangen. Zo wil men o.a. meer in debat gaan. In dit kader 
wil men heel graag samenwerken met de bib waarmee men binnenkort contact 
zal opnemen. 

 
4. Publiekswerking 
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Terugblik  
- Maakplaats 

o Opening Maakplaats: workshop met vrije inloop, veel volk 
o Open Maakplaatsmomenten met inzet van 2 vrijwilligers: momenteel telkens 

tussen de 4 en 8 personen per keer 
o Ter promotie folder Maakplaats opgemaakt 

- Opstart Leesjury: veel deelnemers vooral opvallend bij de oudere groepen 
- Kick-off jongerenplek: we telden 56 bezoekers. Jongeren vinden hun weg naar deze 

hoek 
- Archipel: 

o Een succes met veel positieve reacties 
o Aantal verkochte tickets: 418 (2021: 307 tickets) 

Vooruitblik 
- Leyzingen:  

We krijgen nieuwe buren! Eén half jaar lang verhuist de Bib van Belsele naar de koer van 
Muziekclub ’t Ey. Het moment om zes maand lang (van november 2023 tot april 2024), 
iedere derde donderdag een lezing te organiseren in samenwerking met de Bib van Sint-
Niklaas. Verrassend, maar met iedere keer één zekerheid: muziek zal nooit vér weg zijn. 
Onder de titel 'Leyzing' denken we je méér dan te kunnen boeien. 

- Verdere uitrol Maakplaatswerking: 
o Elke maand minstens een workshop voor volwassenen, kinderen en jongeren 
o Verdere uitrol Open Maakplaats, extra toestellen waar vraag naar is voor de 

verdere uitbouw 
- Gedichtendagavond 25/01 i.s.m. ’t Ey en met SLAM-poets, eerste contacten worden 

gelegd. 
 
5. Varia 

- Commissielid K. Tavernier vraagt of de bib in de toekomst iets gaat doen met de 
verenigingen naar aanleiding van de week van het boek/ wereldboekendag. Ze beseft 
dat dit voor 2024 kort dag is, maar zeker de vraag naar de verdere toekomst toe. De 
bibliothecaris zal de vraag voorleggen aan het team activiteiten. 

- Vergaderdata 2024: 5/02, 13/05, 7/10, 25/11 telkens om 20u. 
 
6. Bespreking voorstel tekst memorandum 
De voorzitter W. De Mont heeft een eerste voorstel van tekst opgemaakt die werd 
doorgestuurd naar de leden.  
Voorafgaand aan de bespreking willen we eerst peilen naar waar voor de leden zelf de 
noden liggen. Wat wil de beheerscommissie bereiken met de werking van de bib? 
Volgende zaken worden geformuleerd: 

- De huidige werking versterken en waarborgen o.a. het collectieaanbod 
- De bib als een plek voor zelfontwikkeling 
- Zorgen dat iedereen leest, ook jongeren meer laten lezen 
- I.s.m. scholen werken aan leesbevordering, proactief naar scholen stappen 
- Inzetten op jongeren (meer dan alleen lezen) 
- Werken aan leesbevordering voor senioren o.a. voor e-boeken 
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- De tekst formuleren vanuit de missie en visie van de bib zodat het daarop geënt 
kan worden 

- Bevraging van leners en niet-leners om dit te gebruiken als basis (zie 
jeugdbevraging is i.s.m. dienst participatie werd gehouden) 

- De bib als ontmoetingsplek voor levenslangleren, alhoewel niet alle leden 
hiermee akkoord zijn 
 

Wat hebben we nodig om dit te kunnen bereiken? 
- Voldoende middelen voor nodige personeelsinzet 
- Samenwerkingen en partnerschappen binnen de stad 
- Een nieuwe bib: er is nood aan meer ruimte voor de bibwerking, de bezoekers en 

het personeel 
- Huidige problemen die er zijn in het gebouw (ook naar ruimtelijke noden) 

oplossen 
-  

 
Er zijn nog enkele suggesties om de tekst aan te passen. 
De voorzitter zorgt voor de nodige aanvullingen en aanpassingen. Deze ontvangen de 
leden waarna ze één week de tijd hebben om opmerkingen door te geven. De 
bibliothecaris vraagt na hoe deze tekst verder zijn weg moet gaan. 
Commissielid K. Tavernier bedankt de voorzitter voor de goede voorzet en om het 
initiatief te nemen tot het opmaken van deze tekst. De andere leden beamen dit 
volledig. 
 
Aan iedereen alvast een fijn eindejaar.  
 
Volgende vergadering maandag 5/02 om 20u. 
 
 

Secretaris, Voorzitter, 
Kirsten Janssens Wim De Mont 

 


